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Klima-, Energi- og Bygningsudvalget har i brev 11. april 2013 stillet mig følgende 
spørgsmål 155 alm. del, som jeg hermed skal besvare.

Spørgsmål 155

Ministeren anmodes om at kommentere det materiale om reduceret PSO-betaling for 
erhvervskunder, Foreningen for Slutbrugere af Energi præsenterede for udvalget ved 
et foretræde den 11. april 2013, jf. KEB alm. del – bilag 194.

Svar

Foreningen for Slutbrugere af Energi foreslår dels, at PSO-tariffen på kort sigt 
reduceres for erhverv med et årligt elforbrug over 1 GWh svarende til det, der i dag 
gælder for forbrug over 100 GWh/år, dels at udbygningen af VE udskydes til 
efterspørgslen efter større kapacitet stiger, og dels at støtten til VE på langt sigt 
allokeres mere dynamisk og omkostningseffektivt.

Jeg kan henvise til, at regeringen og Venstre, Liberal Alliance og Det Konservative 
Folkeparti den 24. april 2013 har indgået en aftale om en vækstplan. 

Med aftalen sker der en reduktion af virksomhedernes afgifter på energi gennem 
blandt andet en afskaffelse af energispareafgiften (CO2-afgift på el), tilskudspulje til 
el-intensive virksomheder, yderligere tilskud til industriel kraftvarme og lempelser 
vedrørende overskudsvarme og brændsel til proces.
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